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PROTOKÓŁ 

z posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu przy Radzie Gminy Korycin w ósmej 

kadencji, odbytego dnia 27 października 2023 roku (piątek) w godzinach 10.00 – 11.30  

w siedzibie Urzędu Gminy Korycin, przy ulicy Knyszyńskiej 2a 

 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków Komisji Gospodarki i Budżetu w osobach: 

1. Pan Jerzy Burak – Przewodniczący Komisji 

2. Pani Ewa Jakowiec – członek Komisji 

3. Pan Kazimierz Urban – członek Komisji 

4. Pani  Julita Wasilewska – członek Komisji 

5. Pan Radosław Andrysewicz – członek Komisji 

zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

Nieobecny był pan Janusz Małyszko – członek Komisji. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy 

2. Pani Iwona Chwiećko – Przewodnicząca Rady Gminy Korycin 

3. Pani Ewa Michnowicz – protokolantka posiedzenia 

Posiedzenie otworzył pan Jerzy Burak – Przewodniczący Komisji, serdecznie witając 

członków Komisji oraz przybyłych gości. Następnie przedstawił proponowaną tematykę 

dzisiejszego posiedzenia, która przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji, odbytego dnia 24 lipca 2023 roku. 

2. Zapoznanie się z projektami uchwał Rady, które będą przedmiotem obrad XXXVIII Sesji 

Rady Gminy Korycin w dniu 30 października 2023 roku i wydanie opinii w tej sprawie. 

3. Inne bieżące sprawy. 

4. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Ad.1)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia pan 

przewodniczący powiedział, że Komisja Gospodarki i Budżetu przyjmie protokół ze swojego 

posiedzenia, odbytego dnia 24 lipca 2023 roku. 

Protokół był zamieszczony w BIP Urzędu Gminy oraz teraz jest wyłożony na stoliku 

protokolanta. Każdy z członków Komisji mógł dokładnie zapoznać się z jego treścią, wnieść 

uwagi lub poprawki.  

Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń pan przewodniczący poddał pod głosowanie jawne 

w/w protokół. W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 5 członków, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie 

wyniku głosowania pan przewodniczący stwierdził, że Komisja Gospodarki i Budżetu 



2 
 

jednogłośnie przyjęła protokół ze swojego posiedzenia, odbytego dnia 24 lipca 2023 roku i nie 

wniosła do niego uwag ani zastrzeżeń.  

 

Ad.2)   W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia pan 

przewodniczący poinformował, że Komisja zapozna się z projektami uchwał Rady, które będą 

przedmiotem obrad Sesji Rady Gminy Korycin w dniu 30 października 2023 roku.  

Projekty uchwał, z którymi członkowie Komisji zapoznają się na dzisiejszym posiedzeniu:  

1) w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

2) w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkole, 

przedszkolu i punkcie przedszkolnym, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Korycin, 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutów sołectw, 

4) w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy na lata 2023 – 2027, 

5) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Znalezienia i 

Podwyższenia Krzyża Świętego w Korycinie, 

6) zmieniającej uchwałę w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej jednostkom 

organizacyjnym gminy zaliczanym do sektora finansów publicznych, 

7) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok, 

8) w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok, 

9) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033. 

 

Na początek głos zabrał pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy mówiąc, że w 

stosunku do zawiadomienia na Sesję, które państwo radni otrzymali, zajdą w nim pewne 

zmiany, a mianowicie: 

- zdejmujemy z porządku obrad uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w Korycinie, 

ponieważ najpierw wystąpiliśmy z wnioskiem do IPN o sprawdzenie osoby księdza Karpieni, 

aby nie było żadnych wątpliwości, co do jego przeszłości, 

- dodajemy natomiast trzy nowe punkty dotyczące ustalenia stawki podatku od nieruchomości 

na 2024 rok oraz stawki podatku rolnego i leśnego. 

Następnie pan Skarbnik rozpoczął omawianie poszczególnych projektów uchwał tj. 

1) w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych – powodem 

zmiany jest kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wyłapała w uchwale 

drobne nieścisłości i zaleciła, aby je usunąć, co tą uchwałą czynimy, 

2) w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkole, 

przedszkolu i punkcie przedszkolnym, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Korycin – podobna sytuacja, jak przy poprzednim projekcie uchwały, to także pokłosie 

kontroli RIO, która zaleciła uaktualnienie i dostosowanie uchwały do obowiązujących 

przepisów prawa, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutów sołectw – proponujemy uchwałę 

na wniosek Biura Wyborczego, które zaleciło doprecyzowanie numeracji domów, jeśli 
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chodzi o sołectwo wieś Skindzierz i sołectwo kolonia Skindzierz; numery od 1 do 49 

należą do wsi, od 50 do końca do kolonii, 

4) w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Korycin na lata 2023 – 2027 – obowiązek uchwalenia tego programu 

na kolejne 5 lat jest obligatoryjny, poprzedni program wygasł, a obecny dostosowujemy 

do obowiązujących przepisów prawa, 

5) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Znalezienia i 

Podwyższenia Krzyża Świętego w Korycinie – Gmina Korycin pozyskała dotację z 

Polskiego Ładu na renowację dzwonnicy i wymianę orynnowania i w związku z tym, 

że nie jesteśmy właścicielem zabytku, to udzielimy dla Parafii dotacji w kwocie 

1 200 000 zł i to Ksiądz Dziekan, przy naszej pomocy i wsparciu, będzie 

odpowiedzialny za realizację zadania, 

Radna Julita Wasilewska – a te 24 000 zł na renowację zabytkowej chrzcielnicy w 

Bombli dostaliśmy? 

Skarbnik Gminy – tak, umowa jest już w tej sprawie podpisana z księdzem, jest to nasza 

gminna dotacja i wykonanie musi być do końca tego roku, 

6) zmieniającej uchwałę w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej jednostkom 

organizacyjnym gminy zaliczanym do sektora finansów publicznych – kolejna uchwała 

stanowiąca pokłosie kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, uchylamy paragraf 2 i 

porządkujemy zapisy w uchwale, 

7) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok – wzorem lat 

ubiegłych proponujemy państwu w uchwale stawki maksymalne, dla zobrazowania 

skali podwyżek porównam projekt uchwały z uchwałą obecnie obowiązującą. 

Radna Julita Wasilewska zaproponowała, żeby zostawić wszystkie stawki podatku na 

poziomie obecnie obowiązujących. Ja wiem, że są inwestycje i potrzebny jest wkład 

własny, ale raz na tyle lat możemy to zrobić. 

Radna Iwona Chwiećko – wpłynęły trzy projekty uchwał obywatelskich, zgłoszonych 

przez Komitet „Korycińska Inicjatywa Lokalna” dotyczące obniżenia stawki za śmieci 

czy wprowadzenia stypendiów za osiągnięcia szkolne dla uzdolnionej młodzieży z 

Gminy Korycin – założono na ten cel 20 000 zł rocznie, dlatego musicie pamiętać, że 

nie możemy wszystkiego obniżać, bo skąd weźmiemy pieniądze?  

Skarbnik Gminy – każdy z nas musi płacić podatki, stawki wynikają z rozporządzeń i 

do tej pory obniżaliśmy jedynie stawkę dla przedsiębiorców, bo dają pracę naszym 

mieszkańcom. Jeśli postanowicie obniżyć stawki podatku, to pamiętajcie, że każdą 

wynikłą z tego kwotę należy pomnożyć razy dwa, bo o taką samą kwotę zostanie nam 

zmniejszona dotacja od państwa, bo przecież sami dobrowolnie pozbywamy się 

dochodu. Będą to więc duże pieniądze, a Wy musicie być odpowiedzialni za budżet 

gminy. System śmieci na razie się dopina i bilansuje, jest nawet niewielki margines na 

małą obniżkę stawek. 

Radny Jerzy Burak – proponuję obniżenie stawki dla przedsiębiorców na 30 zł. 

Radny Radosław Andrysewicz – ja uważam, że właściwsze będzie 31 zł. 

Radny Kazimierz Urban – ja także optuję za stawką 31 zł. 

Radna Ewa Jakowiec – ja popieram obniżkę do 30 zł. 

Radna Julita Wasilewska – a ja do 29 zł.  

Ostatecznie członkowie Komisji jednogłośnie ustalili, że będą rekomendować Radzie 

Gminy obniżenie stawki podatku dla przedsiębiorców do kwoty 30,20 zł za 1m2 zajęty 

na prowadzenie działalności gospodarczej.  
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Postanowiono również obniżyć stawkę podatku w ppkt. e) budynków pozostałych, w 

tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego z 

kwoty 11,17 zł do kwoty 10,50 zł od 1m2 powierzchni użytkowej. 

Pozostałe stawki podatku od nieruchomości zaproponowane w projekcie uchwały 

pozostają bez zmian.  

Następnie członkowie Komisji przedyskutowali średnią cenę skupu żyta, będącą 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2024 rok.  

Radna Julita Wasilewska zaproponowała, żeby pozostawić cenę obowiązującą w tym 

roku.  

Radna Iwona Chwiećko stwierdziła, że skoro przy podatku od nieruchomości w dwóch 

przypadkach zmniejszyliśmy stawki i zwyżka wynosi tylko 8%, to taką samą zwyżkę 

powinniśmy zastosować przy podatku rolnym, jednocześnie zmniejszając stawkę 

maksymalną.  

Wszyscy członkowie Komisji Gospodarki i Budżetu poparli pomysł radnej Iwony 

Chwiećko. 

Dyskusja dotycząca średniej ceny sprzedaży drewna będącej podstawą do naliczenia 

podatku leśnego na terenie Gminy Korycin skutkowała propozycją pozostawienia ceny 

proponowanej przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego.    

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok - Skarbnik Gminy 

wyjaśnił, że zmiany w załączniku Nr 1 do uchwały polegają na: 

1) w dziale 600 – Transport i łączność dokonuje się: 

a) zwiększenia planu dochodów o: 

- kwotę 2 614 459,07 zł stanowiącą wartość planowanej do otrzymania II części 

dofinansowania do przebudowy drogi gminnej DK nr 8 – Krukowszczyzna – DW 

nr 671; pierwotny termin zakończenia przebudowy drogi upływa w 2024 roku, 

jednakże wg zapewnień wykonawcy oraz stopnia zaawansowania robót, prace 

zostaną zakończone w 2023 roku, dlatego też zachodzi konieczność zabezpieczenia 

środków na ten cel po stronie dochodów (dofinansowanie z Programu Polski Ład) 

oraz wydatków, 

- kwotę 4 500 zł w związku z większymi niż pierwotnie planowano wpływami z 

tytułu opłat za zajęcie pasów drogowych dróg gminnych, 

b) zmniejszenia planu dochodów o: 

- kwotę 195 177,41 zł stanowiącą część dofinansowania do przebudowy drogi w 

Mielnikach; pierwotnie ujęta w budżecie kwota zawierała w sobie wartość 

dofinansowania wyliczoną według cen kosztorysowych, rozstrzygnięcia 

przetargowe w tym zakresie spowodowały zmniejszenie wartości zadania, co w ślad 

za tym powoduje zmniejszenie wartości dofinasowania, 

- kwotę 35 365,83 zł stanowiącą część dofinansowania do modernizacji rolniczej 

drogi dojazdowej w obrębie wsi Przesławka; pierwotnie ujęta w budżecie kwota 

zawierała w sobie wartość dofinansowania wyliczoną według cen kosztorysowych, 

rozstrzygnięcia przetargowe w tym zakresie spowodowały zmniejszenie wartości 

zadania, co w ślad za tym powoduje także zmniejszenie dofinansowania, 

2)  w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa dokonuje się zwiększenia planu 

dochodów o kwotę 25 000 zł, stanowiącą wartość odszkodowania za uszkodzone mienie 

pozyskane od ubezpieczyciela, 
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 3)  w dziale 750 – Administracja publiczna dokonuje się zmniejszenia planu dochodów 

o kwotę 15 000 zł; pierwotnie planowane dochody w tym dziale dotyczyły ostatniej płatności 

stanowiącej dofinansowanie do projektu polegającego na zakupie i montażu instalacji 

fotowoltaicznej przez mieszkańców gminy, jednakże płatność z tego tytułu wpłynęła do 

budżetu gminy jeszcze w 2022 roku, niecelowe jest zatem planowanie dochodów z tego tytułu, 

 4) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem dokonuje się: 

a) zwiększenia planu dochodów o kwotę 62 000 zł związku z większymi niż pierwotnie 

planowano dochodami gminy z tytułu podatków od spadków i darowizn, podatku od czynności 

cywilnoprawnych, opłaty eksploatacyjnej oraz odsetek z tytułu nieterminowych płatności, 

b) zmniejszenia planu dochodów o kwotę 200 000 zł w związku z mniejszymi niż 

pierwotnie planowano dochodami z tytułu podatku rolnego, 

5) w dziale 758 – Różne rozliczenia dokonuje się zwiększenia planu dochodów o kwotę 

1 653 330,35 zł wynikającą z: 

a) kwota 1 601 203,00 zł tytułem zwiększenia subwencji ogólnej wynikającej z 

przyznania gminie dodatkowych środków na podstawie ustawy o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego, 

b) kwota 7 711,00 zł tytułem zwiększenia subwencji oświatowej wynikającej z 

przyznania gminie dodatkowych środków na zwiększony odpis na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych dla nauczycieli w 2023 roku, 

c) kwota 44 416,35 zł tytułem zwiększenia subwencji ogólnej wynikającej z przyznania 

gminie dodatkowych środków na podstawie ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem na nagrodę specjalną dla nauczycieli z okazji 250 rocznicy 

utworzenia Komisji Edukacji Narodowej, 

6) w dziale 801 – Oświata i wychowanie dokonuje się: 

a) zwiększenia planu dochodów o kwotę 3 200 zł w związku z większymi niż pierwotnie 

planowano dochodami z tytułu najmu i dzierżawy oraz wpływów z różnych dochodów, 

b) zmiany planu wydatków w związku z przesunięciem planowanych dochodów 

pomiędzy poszczególnymi podziałkami klasyfikacji budżetowej o kwotę 20 000 zł, 

7) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się 

zwiększenia planu dochodów o: 

a) kwotę 124 098,17 zł stanowiącą wartość otrzymanego dofinansowania do inwestycji 

zrealizowanej w 2022 roku, a rozliczonej w 2023 roku, polegającej na budowie infrastruktury 

w Szumowie, 

b) kwotę 15 000 zł dotyczącą dochodów budżetu gminy z tytułu prowadzenia punktu 

„Czyste Powietrze”. 

Zmiany w załączniku Nr 2 do uchwały dotyczą: 

1) w dziale 600 Transport i łączność dokonuje się zwiększenia planu wydatków o kwotę 

2 638 426,16 zł stanowiącą dopełnienie do pełnej wartości inwestycji polegającej na 
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przebudowie drogi gminnej DK nr 8 – Krukowszczyzna – DW nr 671, pierwotny termin 

zakończenia przebudowy drogi upływa w 2024 roku, jednakże wg zapewnień 

wykonawcy oraz stopnia zaawansowania robót, prace zostaną zakończone w 2023 roku, 

dlatego też zachodzi konieczność zabezpieczenia środków na ten cel, 

2) w dziale 700 – gospodarka mieszkania dokonuje się zwiększenia planu dochodów o 

kwotę 15 000 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów i wyposażenia, 

3) w dziale 801 – Oświata i wychowanie dokonuje się: 

a) zwiększenia planu wydatków w związku ze zgłoszonym przez dyrektora szkoły 

wnioskiem o zwiększenie budżetu na łączną kwotę 103 493,42 zł związanym z 

potrzebą poniesienia wydatków na adaptację pomieszczeń na potrzeby oddziału 

sześcioletniego (kwota 70 000 zł) oraz o zwiększenie budżetu przeznaczonego na 

wypłatę nagród nauczycieli z okazji 250 rocznicy utworzenia Komisji Edukacji 

Narodowej (33 493,4 zł), 

b) zwiększenia planu wydatków w związku ze zgłoszonym przez dyrektora 

przedszkola wnioskiem o zwiększenie budżetu o łączną kwotę 15 202,67 zł 

związaną z wypłatą nagród dla nauczycieli z okazji 250 rocznicy utworzenia 

Komisji Edukacji Narodowej oraz innych wydatków, 

4) w dziale 852 – Pomoc społeczna dokonuje się zmniejszenia planu wydatków o kwotę 

90 000 zł; powyższe wynika z możliwości obniżenia wkładu własnego gminy w 

realizację programu rządowego „Posiłek w szkole i w domu” w związku z podpisaniem 

aneksu do umowy, obniżającego wkład własny gminy z 60% do 20%; aneks obejmuje 

także zmniejszenie całkowitej wartości zadania, 

5) w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się zwiększenia 

planu wydatków o kwotę 10 000 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów i 

wyposażenia, 

6) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego na wniosek Dyrektora 

GOKSiT w Korycinie dokonuje się zwiększenia planu dotacji podmiotowej 

przewidzianej do udzielenia z budżetu gminy dla instytucji kultury o kwotę 12 000 zł, 

7) w dziale 926 – Kultura fizyczna na wniosek Dyrektora GOKSiT dokonuje się 

zmniejszenia planu dotacji podmiotowej przewidzianej do udzielenia z budżetu gminy 

dla instytucji kultury o kwotę 12 000 zł. 

Zmiany w załączniku Nr 3 do uchwały dotyczą zmiany limitu dotyczącego inwestycji 

polegającej na przebudowie drogi gminnej DK nr 8 – Krukowszczyzna – DW nr 671. Po 

zmianie limit wydatków na ten cel wyniesie 5 274 901,50 zł. 

Budżet po zmianach wynosi: 

1) dochody – 24 483 279,81 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 15 083 532,80 zł, 

- majątkowe w wysokości 9 399 747,01 zł, 

2) wydatki – 30 149 447,49 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 17 683 388,42 zł, 

- majątkowe w wysokości 12 466 059,07 zł. 

Natomiast zmiany w uchwale w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej polegają 

na  zapewnieniu zgodności pomiędzy budżetem a Wieloletnią Prognozą Finansową, ale jeśli 

chodzi o rok 2024 i 2025, tak jak napisałem w objaśnieniach, dokonałem aktualizacji tychże 

kolumn, ponieważ gdy Rada Gminy podejmie decyzję o udzieleniu dotacji dla Parafii w 
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Korycinie w wysokości 1 200 000 zł, to takowe kwoty zostaną ujęte w prognozie – 600 000 zł 

w roku 2024 i 600 000 zł w roku 2025 po to, aby była pewność, że te pieniądze w budżecie 

również w roku 2024 się znajdą, by dalej procedować wniosek, pozyskując pieniądze z 

Funduszu Polski Ład.  

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad wydaniem opinii w sprawie 

omówionych projektów uchwał. W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. Za 

wydaniem pozytywnej opinii w sprawie projektów głosowało 5 radnych, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących się nie było. 

Na podstawie wyniku głosowania pan przewodniczący stwierdził, że Komisja 

Gospodarki i Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał  

i rekomenduje ich przyjęcie na XXXVIII Sesji Rady Gminy Korycin. 

 

Ad.3)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia głos zabrał pan 

Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy Korycin przedstawiając członkom Komisji 

Gospodarki i Budżetu plany związane z inwestycjami na terenie Gminy Korycin oraz 

omawiając kolejne etapy inwestycji, które trwają w chwili obecnej. 

 

Ad.4)  Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu w 

dniu 27 października 2023 roku posiedzenie zostało zakończone. 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Komisji 

Ewa Michnowicz         Gospodarki i Budżetu 

                  Jerzy Burak    

 

     

 

 


